
Szávay Istvá n
országgyű lési képviselő

Lxk e : 20"":3 ' C3 'J 0

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi :XXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i

választ igénylő kérdést kívánok intézni a nemzetpolitikáért felel ős tárca nélküli miniszterhez ,

mint a tárgyban illetékes kormánytaghoz

„Milyen lépéseket tett az elmúlt két évben a Kormány a magyarellenes dunaszerdahelyi

rendőrterror kivizsgálása érdekében? ”

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Immár öt esztendő telt el azóta, hogy 2008. november 1-jén a dunaszerdahelyi DAC é s

a pozsonyi Slovan labdarúgócsapatainak mérkőzésén a szlovák rendőrség brutálisan szétverte

a DAC felvidéki és csonkaországi magyar szurkolóit, akik a futballpályán is büszkén vállaltá k

magyarságukat . A mérkőzésről készült videó- és fényképfelvételek egyértelműen

bizonyították, a karhatalmi fellépésre semmiféle szükség nem volt, a szurkolók telje s

nyugalomban követték a mérkőzés eseményeit . Az akció következményeként számos súlyo s

sérültet kellett ellátni, a legrosszabbul Lengyel Krisztián járt, akinek majdnem az életéb e

került az elképesztő agresszió. A fellépés teljes törvénytelenségének további egyértelmű jele,

hogy azt nem előzte meg az ilyenkor kötelező felszólítás .

A téma kapcsán két évvel ezel ő tt interpellációban fordultam Önhöz, és kértem, hogy a

magyar diplomácia álljon végre a sarkára, és követelje a szlovák félt ől, hogy adjon



magyarázatot a történekre, és kérjen bocsánatot . Kértem ezt különösen annak fényében, hog y

a szlovákok például arra sem voltak hajlandóak választ adni, hogy miért nem hozzák

nyilvánosságra az esetr ől készült belső videókat, és hogy miért volt a terrort végrehajtó

rendőrök azonosítószáma leragasztva .

Ön két évvel ezelőtt azt mondta nekem : „Szeretném biztosítani képviselő urat és az

Országgyűlést, hogy a magyar fél ezt az ügyet, ezt az atrocitást továbbra is napirenden tartja ,

és igényli annak teljes körű tisztázását, annak minden következményével együtt .” Elmondta

azt is : „A kérdés tisztázását a Belügyminisztérium nemzeti védelmi szolgálata és szlová k

partnere, az ellenőrzési és vizsgálati szolgálat végzi, a magyar-szlovák belügyi vegye s

bizottság keretei között. " A magasztos szavak és a hangzatos ígéretek óta eltelt már két telje s

esztendő, a bizottság által elvégzett munkáról, a kivizsgálás eredményérő l azonban semmit

nem hallottunk. Sőt, miközben Ön ígéretet tett arra, hogy a kérdést napirenden tartják, az üg y

azóta semmilyen nyilvános fórumon nem merült fel . Lezajlott számtalan jókedélyű Orbán-

Fico bájcsevegés, Ön is találkozott már egynéhányszor szlovák partnerével, bejelentette k

néhány azóta rég elfeledett Ipoly-hidat, de ez a kérdés – hasonlóan számos más, a felvidék i

magyarság számára sérelmes ügyhöz – a sajtóbeszámolók szerint egyetlen alkalommal sem

került napirendre.

Úgy tűnik, Önöknek a legkevésbé sem fontos, hogy mi történt öt évvel ezel őtt

Dunaszerdahelyen! Úgy tűnik, Önöknek azok a magyar emberek, akiket akkor súlyosa n

bántalmaztak, nem érnek annyit, hogy megzavarja a „szlovák barátaikkal” folytatott

„párbeszédet” meg a „jószomszédi viszonyt”! Úgy tűnik, Önök sokadjára is feláldozzák a

külhoni nemzettestvéreink melletti kiállást a szomszédos országokkal fennálló barát i

kapcsolat oltárán .

A fentiek alapján kérdezem tehát Miniszter Urat :

Milyen lépéseket tett az elmúlt két évben a Kormány a magyarellene s

dunaszerdahelyi rendőrterror kivizsgálása érdekében ?

Napirenden tartotta-e a Kormány a dunaszerdahelyi rend őrterror ügyét? Ha igen ,

akkor erró7 miért nem értesülhettünk egyetlen alkalommal sem ; ha nem, akkor

miért nem tartotta Miniszter Úr két évvel ezel őtti ígéretét?

Igényelte-e a Kormány a szlovák féltó7 a rendőrterror hátterének és

következményeinek átfogó kivizsgálását? Ha igen, akkor Szlovákia mivel



magyarázta az eseményeket, és erről a közvéleményt miért nem tájékoztatták; ha

nem, akkor miért nem tartotta Miniszter Úr két évvel ezelőtti ígéretét ?

A Belügyminisztérium nemzeti védelmi szolgálata és szlovák partnere, az ellenőrzési

és vizsgálati szolgálat elvégezte-e, illetve végzi-e a kérdés tisztázását? Amennyiben

igen, akkor eddig milyen eredményeket értek el, és ezekről a közvéleményt miért

nem tájékoztatták; ha nem, akkor miért nem tartotta Miniszter Úr két évvel ezelőtti

ígéretét?

Várom válaszát !

Budapest, 2013 . november 4 .

závay István

Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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